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V hlavní roli tričko. S Janem Křížem o fotografické soutěži
PřF UK
Šestnáct tisíc korun je pěkný balík peněz. Ceny v této hodnotě získají výherci soutěže o nejzajímavější fotografii, kde
prim bude hrát tričko Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy. Zajímavé zadání pro ty, kteří rádi fotí, rádi nad tématem
koumají a stylizují své fotografie nebo mají to štěstí, že se ve správnou dobu na správném místě nachomýtnou ke správné
situaci a pohotově zmáčknou spoušť. Větším ziskem než samotné ceny, byť výherce jistě velmi velmi potěší, je další život
3 + 1 snímku, které porota nakonec vybere, protože, řečeno s klasiky, koncem teprve vše začíná. K samotnému začátku
před zmiňovaným koncem se vrací Bc. Jan Kříž, 1. místopředseda Akademického senátu PřF UK za Studentskou
komoru, posluchač oboru kartografie a geoinformatika.
Fotografická soutěž o fakultní tričko v akci patří k výtvarným soutěžím, které se na
půdě Přírodovědecké fakulty pořádají. Proč zrovna tričko a jak to celé vůbec vzniklo?
Před dvěma lety, když jsem začal působit ve Studentské komoře, jsme si řekli, že by bylo
hezké mít moderní pěkná trička jako mají ostatní fakulty; stará fakultní trička se už doprodala,
byla pouze ve čtyřech variantách a nebyl o ně moc zájem. Proto se vymyslela soutěž, aby
si sami studenti mohli navrhnout, co se jim líbí a co chtějí, a ta byla posléze realizována.
Byli jsme překvapeni, že přišlo 36 různých návrhů. Zde musím pochválit spolupráci s
panem děkanem a vedením fakulty, protože nám poskytli možnost vyhlásit soutěž i s určitou
odměnou. Návrhy samozřejmě byly různé, některé velice pěkné, jiné nižší kvality, ale po dvou
soutěžních kolech se vybral vítězný návrh a já osobně se setkávám spíše s kladnými ohlasy,
což jsem rád. To bylo před zhruba rokem a půl. A teď jsme jednak kvůli propagaci samotné
fakulty a jednak kvůli další možnosti, jak studenty zapojit do fakultního života a vybudovat a
posílit jejich sounáležitost s fakultou, vyhlásili další soutěž o fotku s tričkem. Fotka může být
jakákoliv, jedinou podmínkou je, aby na ní figurovalo fakultní tričko.

Bc. Jan Kříž,
1. místopředseda
Akademického senátu
PřF UK za Studentskou
komoru, posluchač
oboru kartografie a
geoinformatika

Koukám, že jedno máte právě na sobě, hemží se na něm postavičky patrně velebící svou stavovskou
příslušnost...
Ano, máme trička v 26 barevných odstínech, 13 pánských a 13 dámských, ve dvou verzích - fakultní a sekční. Nejprve je
znak univerzity a na něm jsou panáčci podle oborů studovaných na fakultě. Nápis pod nimi patří buď celé Přírodovědecké
fakultě nebo se liší podle oborů – můžete mít tričko s nápisem geografie, chemie, biologie a ochrana životního prostředí.
A podle oborů se liší i panáčci, kteří provozují činnost specifickou pro daný obor.
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Kdo všechno se může soutěže zúčastnit?
Soutěž je přirozeně cílená na studenty, klidně i z jiných fakult z celé univerzity, ale zúčastnit se může skutečně kdokoliv;
pokud se najde, když to přeženu, profesionální fotograf a bude si s námi chtít zasoutěžit, pravidla to nevylučují. Nic
takového samozřejmě zatím nemáme a neočekáváme, ale pravidla nestanoví žádná omezení v tom smyslu, kdo může
nebo nemůže soutěžit.
Jsou v propozicích soutěže stanoveny určité parametry technické nebo žánrové, které fotografie musí splňovat?
Parametry stanoveny skutečně nemáme, protože jsme se snažili, aby soutěž byla co nejvíc volná a přístupná všem
studentům. Téma omezené není. Může to být jak portrétní, tak i skupinová fotografie, momentky nebo jakkoliv umělecky
stylizovaná fotografie, čili téma a žánr jsou libovolné. Máme pouze jedno technické omezení a sice to, že to bude
standardní digitální fotografie a musí mít nějaké minimální rozlišení. Přesná specifikace je uvedena podmínkách
vyhlášení soutěže.
Kolik autorů už soutěž obeslalo a kolik fotografií může jeden autor přihlásit?
Někteří soutěžící se už přihlásili, zatím jich není mnoho, v tuto chvíli je to řádově 10, ale znamená to více fotografií,
protože počet soutěžních prací na jednoho autora není omezen.
Jak bude porota postupovat při výběru? Když dostanete například 150 fotek, uděláte užší kolo nejkvalitnějších
prací a z toho se vyberou vítězné práce?
Soutěž je koncipována tak, že komise složená z členů senátu bude vybírat tři nejlepší fotografie, a poté, což je neméně
důležité, bude ze všech přihlášených prací od všech autorů vylosována ještě jedna fotografie, a ta také vyhraje.
Přesná metodika hodnocení a výběru je na senátní komisi, která předpokládám bude upravována podle přesného počtu
fotografií, pokud jich bude méně, asi bude stačit jedno kolo, jinak komise bude pravděpodobně hodnotit ve více kolech.
Ještě k tomu losování. Losování bude skutečně probíhat ze všech fotografií, ale aby třeba někdo sám za sebe neposlal
100 fotek a nebyl tak zvýhodněn, od každého autora půjdou do slosování pouze tři fotky. Ale pokud někdo pošle sto
fotek, tak ze všech může být vybrána ta nejlepší.
Vyhodnocení a vylosování se uskuteční kdy?
Všechno proběhne v režii Studentské komory Přírodovědecké fakulty UK. Konečná uzávěrka pro zaslání fotografií je
12. března a vyhodnocení bude ihned po zasedání Akademického senátu následující čtvrtek, což je za dalších pět
dní. Zasedání Akademického senátu je z principu veřejné, takže kdo bude chtít, může se přijít podívat. Po ukončení
oficiálního zasedání budou vyhlášeni vítězové a veřejně bude provedeno losování. Pokud by se chtěl ještě někdo
soutěže zúčastnit a zaslat své fotografie, na webu máme přesná pravidla a také kontakt. Další fotografie přijmeme velice
rádi.
Co bude s vítěznými fotografiemi dál?
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Vítězné fotografie, v jakém prostředí a v jakých souvislostech se naše trička objevila, chceme ukázat všem studentům
jednak ve fotogalerii na webu, jednak máme na fakultě vytipovanou velkou nástěnku, která je v centru dění, takže i tam
bude výstavka. Především ale máme podporu od vedení fakulty, které by kvalitní fotky posléze rádo použilo na propagaci
studentských aktivit na fakultě, takže naše přání a náš záměr je, aby se výsledky soutěže kruhem vrátily formou podpory
studentů a studentského žití na fakultě potažmo na univerzitě.
Děkuji za rozhovor.
  informace o soutěži

(Marie Kohoutová)

http://web.natur.cuni.cz/student/fotosoutez

